
 

 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Αθήνα, 10/6/2025 
 

Του:  Βιλιάρδου Βασίλειου, Βουλευτή Β1' Βορείου Τομέα Αθηνών 
 
ΠΡΟΣ:  Τον κ. Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 
 

ΘΕΜΑ:  «Εποπτικά ίδια κεφάλαια, αναβαλλόμενος φόρος και επιστροφή κεφαλαίων 

στους μετόχους των συστημικών τραπεζών» 

 

Κύριε Υπουργέ, 

Σύμφωνα με την τελευταία (Μάιος 2025) έκθεση χρηματοπιστωτικής σταθερότητας της 

Τράπεζας της Ελλάδος: “…το 2024 τα εποπτικά ίδια κεφάλαια των ελληνικών τραπεζών 

αυξήθηκαν κατά 8,7% και ανήλθαν σε 31,6 δισεκατομμύρια ευρώ, καθώς η καταγραφή κερδών 

μετά από φόρους και διακοπτόμενες δραστηριότητες αλλά και οι εκδόσεις ομολογιών που 

προσμετρούνται στα ίδια κεφάλαια αντιστάθμισαν την αρνητική επίδραση από τη σταδιακή 

απόσβεση των οριστικών και εκκαθαρισμένων αναβαλλόμενων φορολογικών απαιτήσεων 

(Deferred Tax Credits – DTCs). Ωστόσο, η ποιότητα των εποπτικών ιδίων κεφαλαίων των 

ελληνικών τραπεζών εξακολουθεί να παραμένει χαμηλή, καθώς το Δεκέμβριο του 2024 οι 

οριστικές και εκκαθαρισμένες αναβαλλόμενες φορολογικές απαιτήσεις (DTCs) ανέρχονταν σε 

12,2 δισεκατομμύρια ευρώ, αντιπροσωπεύοντας το 38,6% των συνολικών εποπτικών ιδίων 

κεφαλαίων”. 

Παράλληλα, η Τράπεζα Πειραιώς ενημέρωσε το επενδυτικό κοινό για το ότι: «….η Τακτική 

Γενική Συνέλευση των μετόχων της 14ης Απριλίου 2025, αποφάσισε: (α) την αύξηση του 

μετοχικού κεφαλαίου της Εταιρείας κατά το ποσό των €373.055.711, με κεφαλαιοποίηση ίσου 

ποσού από το υπάρχον αποθεματικό "υπέρ το άρτιο" με αύξηση της ονομαστικής αξίας εκάστης 

μετοχής της Εταιρείας από €0,93 σε €1,23, και (β) τη μείωση του μετοχικού κεφαλαίου της 

Εταιρείας κατά το ποσό των €373.055.711, με μείωση της ονομαστικής αξίας εκάστης μετοχής 

της Εταιρείας από €1,23 σε €0,93, και τη διανομή του συνόλου του ποσού της μείωσης στους 

μετόχους της Εταιρείας ως χρηματική καταβολή.» 

Λαμβάνοντας υπόψη τα ανωτέρω, καθώς και το γεγονός ότι η διανομή μερισμάτων των 

συστημικών τραπεζών έφτασε τα 2,09 δις € στη βάση των καθαρών  κερδών της χρήσης του 

2024, ύψους 4,48 δις € , που αντιστοιχεί στο 50% των καθαρών κερδών, εγείρεται ένα σύνολο 

από ερωτήματα προς διευκρίνιση. 

Με δεδομένα όλα τα παραπάνω,   
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Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1. Θα δρομολογήσετε αύξηση της φορολογίας των τραπεζών, από το 29% που είναι σήμερα 

σε υψηλοτέρα επίπεδα, ώστε να επιτευχθεί νωρίτερα ο συμψηφισμός των ζημιών στα  πλαίσια 

των αναβαλλόμενων απαιτήσεων από το φόρο σε μελλοντικά κέρδη των συστημικών 

τραπεζών;  

2. Θα θεσπίσετε την υποχρέωση των συστημικών τραπεζών, ως το χρονικό διάστημα που θα 

επέλθει πλήρης απόσβεση της αναβαλλόμενης φορολογίας, για αύξηση του μετοχικού 

κεφαλαίου τους με κεφαλαιοποίηση των αποθεματικών "υπέρ το άρτιο", με παράλληλη 

απαγόρευση επιστροφής κεφαλαίου στους μετόχους  τους από την ανωτέρω διαδικασία ;  

 

 

Ο ερωτών βουλευτής 

 

Βιλιάρδος Βασίλειος 

 

 

  




